 “一带一路”国家实用汉语研修班
项目简介表

	项目名称 
	 “一带一路”国家实用汉语研修班

	承办单位
	北京华文学院

	举办时间
	2021年10月18日至10月31日
	项目语言
	英语

	举办方式
	线上
	使用平台
	ZOOM

	邀请国别
	“一带一路”沿线国家
	计划人数
	25人

	培训目标
	1.使学员掌握基本的汉语听、说、读、写的能力，进行简单的自我介绍和简短对话，满足日常交际需求。

2.通过各类文化知识讲座，使学员初步了解中国的基本国情。

3.通过云参观考察，使学员对中国的人文环境和文化特点形成感性认识。


	学员要求
	专业背景
	——领域或专业不限
——工作岗位：“一带一路”国家政府官员、企业高管、院校教师以及中国语言文化从业人员及爱好者等

	
	年 龄
	线上项目年龄要求不高于受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	身体健康，能够按时参加线上培训

	
	语言能力
	英语听、说、读、写能力满足听课及研讨交流要求

	
	其 它
	能够使用zoom，完成项目日程安排

	培训内容介绍
	受中华人民共和国商务部委托，北京华文学院将于2021年10月18日至2021年10月31日在北京举办“2021年‘一带一路’国家实用汉语研修班”，为期14天。主要安排如下：

1. 主要培训课程及内容介绍

根据培训目标，本次培训的主要课程包括语言课程、文化知识课程、文化云体验课程、座谈交流课程、云参观考察课程等。

（1） 语言课程为中国语言和文化的基本知识，包括汉语的语音、汉字、日常会话；

（2） 文化知识课程包括中国国情、历史、文化、民俗等知识讲座；

（3） 文化云体验课程包括中国国画、手工艺等才艺课程；

（4） 座谈交流课程为课堂讨论，对学员们关心的文化、语言等问题进行解答交流，以期加深中国与“一带一路”国家间的相互了解，增进国家间的友谊;
（5） 云参观考察课程旨在使学员通过线上云参观浏览名胜古迹，形成对中国文化的感性认识。课程内容包括线上云参观故宫、长城等文化古迹。
2. 视频会议平台介绍
本次研修班将使用zoom平台进行线上培训，采取线上直播培训+录播协助+云参观相结合的方式。
3. 学员需准备的材料
（1） 学员在开班前，需提前联系承办单位联系人，拿到平台注册相关链接，完成在平台上的注册
4. 结业评估
学员每日登陆平台学习的情况，将作为颁发培训结业证书的依据。


	举办地点
	北京
	参观考察城市
	北京

	备注
	1.本次培训使用zoom进行线上培训，需要参训方准备网络、电脑、麦克风、摄像头等有关设备。
2.教学期间，请学员遵守教学时间和教学纪律，出勤记录将作为颁发培训结业证书的依据。
3.教学纪律：需提前5分钟进入教室准备上课。
4.信息安全：为保护信息安全和个人隐私，上课内容请不要分享到任何社交媒体，课程资料会在课后发给学员。
5.学员需按照专题研讨日程准备研讨问题等。

	承办单位简介
	北京华文学院始建于1950年，是中国唯一一所专门面向海外学生的华文教育院校。学院的办学宗旨是为海外华人和国际友人学习中国语言文化提供条件，为促进中外文化交流和友好往来服务。

学院拥有一支热爱华文教育事业、熟悉华裔及外国学生学习特点、具有丰富教学经验的教师队伍。建校至今，共有130多个国家和地区的近30万名青少年学生、华文教师和外国官员来校学习和研修，是具有良好声誉的华文教育基地院校。

学院备有语言实验室、多媒体教室、图书馆和阅览室，可提供丰富的书籍报刊资料和优美的学习环境。学院公寓楼生活配备齐全，文体设施完善，学员在这里学习和生活会感到非常方便和愉快。学院在对外国学生的学习、生活管理以及对外培训交流合作等方面都积累了较为丰富的经验。

北京华文学院自2006年开始连年承办商务部主办的援外培训项目共40个，培训主题包括“中国语言与文化”、“实用商务汉语”、“汉语师资培训”、“中外同声传译技术”等，所有培训项目受到各国学员的一致好评。十余年来，为发展中国家政府和企业培养官员和专业技术人员共1231人。


	承办单位联系方式
	 项目联系人 
	袁乃青、郭安

	
	办公电话
	0086-10-80709838

	
	手    机
	0086-18010157153（袁）、0086-18600391361（郭）

	
	传    真
	0086-10-80709784

	
	E-mail
	yuannaiqing@bjhwxy.com


Seminar on Practical Chinese for BRI Countries

Project Description
	Full Name  
	Seminar on Practical Chinese for BRI Countries

	Organizer
	Beijing Chinese Language and Culture College

	Time
	October 18 – October 31, 2021
	Language
	English

	Form
	Online
	Platform
	ZOOM

	Inviting Countries
	Countries along the Belt & Road
	Planned Number of Participants
	25

	Training Goal
	1. To enable students to master basic Chinese listening, speaking, reading skills.

2. Through various cultural knowledge lectures, students will have a preliminary understanding of China's basic national conditions.

3. Through the cloud tour, participants form a perceptual understanding of China's humanistic environment and cultural characteristics.

	About the Participants
	Professional background
	- Field or professional background are not limited
-Government officials, Administrators, teachers and Chinese Language and culture learners from BRI countries.

	
	Age
	Should not be higher than the legal retirement age.

	
	Physical Health
	Healthy and able to participate in online training on time

	
	Language Ability
	Fluent in listening, speaking, reading and writing in English 

	
	Others
	Able to use zoom, and able to complete the project schedule 

	Seminar/ Training Course Content
	Commissioned by the Ministry of Commerce of P. R. C., Seminar on Practical Chinese for BRI Countries will be held by Beijing Chinese Language and Culture College from October 18 to October 31. It is a 14-day training on Chinese language and culture. The main arrangements are as follows:

1. The main training courses and contents

According to the training objectives, the main courses of this training include language courses, cultural courses, cloud cultural experience courses, discussion and exchange, cloud visit and investigation, etc. 

(1) The language course contains the basic knowledge of Chinese language and culture, including Chinese pronunciation, Chinese characters and daily conversation; 

(2) the cultural course includes lectures about General Review of China, Chinese history, Chinese culture, Chinese folk customs and so on; 

(3) the cultural cloud experience course includes Chinese painting, and handcrafts; 

(4) The discussions and exchanges are classroom discussions to answer questions about culture and language that the participants are concerned about;
(5) The purpose of the online tour course is to enable participants to browse the scenic spots and historical sites online, form a perceptual understanding of Chinese culture. The content of the course includes online visits to cultural monuments such as the Forbidden City and the Great Wall, which show the charm of traditional Chinese culture.

2. Introduction to the video conference platform

Use ZOOM for online training. This seminar is a combination of live classes, recording classes, and cloud visits.

3. Materials to be prepared by the trainees

Before the start of the seminar, participants need to contact the person of the organizer in advance to get the relevant link of platform registration and complete the registration.
4. Completion Assessment

Participants’ attendance to every class will be used as the basis for the issuance of training completion certificates.

	Host City
	Beijing City
	Cities to Visit online
	Beijing City

	Remarks
	1. We will use ZOOM for online teaching. Participants need prepare reliable network, computer, microphone, camera and other related equipment.

2. During the teaching period, please observe the teaching time and discipline, and the attendance record will be the basis for issuing the training certificate.

3. Teaching discipline: enter the classroom 5 minutes in advance to prepare for class.

4. Information security: for the security of information, please do not share the course content on any social media, and the course materials will be sent to the participants after class.

5. Participants should prepare the discussion questions according to the schedule of the seminar.

	About the Organizer 
	Beijing Chinese Language and Culture College was founded in 1950. It is the only college in China which is specialized in teaching Chinese language and Chinese culture for overseas Chinese and international friends. The purpose of the foundation of the College is to provide a favorable learning environment for overseas Chinese and international students, and to provide service for cultural exchange and visits.

The College has a team of dedicated teachers, who are familiar with the learning style of overseas Chinese and international students. So far, there are more than 300 thousands students, overseas Chinese teachers and government officials from 130 countries or regions who have studied and carried out academic exchanges and co-operations here. It is a college of overseas Chinese education base with good reputation.

We have language labs, multimedia classrooms, a library, and reading rooms, offering a rich assortment of materials and a pleasant study environment. The apartment buildings are equipped with all the necessary facilities to make your stay here convenient and enjoyable. We have rich experiences in the management of the study and living of students, and in the organization of training and cultural exchange activities.

From 2006 to 2019, Beijing Chinese Language and Culture College has successfully held 40 Chinese language programs sponsored by the Ministry of Commerce of P. R. C. The themes include Chinese language and culture, practical business Chinese, teaching methods for language teachers, translation and interpretation, etc. All seminars gained favorable comment from participants in different countries. Altogether, 1231 participants attended our seminars or training courses during the past years.


	Contact of the Organizer
	 Project Contact
	Yuan Naiqing(Mr.), Guo An(Mr.)

	
	Office Phone
	0086-10-80709838

	
	Cell Phone
	0086-18010157153(Yuan), 0086-18600391361(Guo)

	
	Fax
	0086-10-80709784

	
	E-mail
	yuannaiqing@bjhwxy.com


